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S e m p e r v i v u m s
III (slot)

Let men verder nog op de bloemkleur, dan kan men juist bij deze oostelijke 
vormengroep duidelijke overgangen van de roodbloeiende naar de geelbloeiende 
soorten vinden; bij andere, waarvan de staminalkringen nog krachtig purper ge
kleurd zijn en waarvan de petalen tenminste aan de voet ook nog een ongeveer cen
trale rode streep vertonen. Daatmede zou ook de soortengroep rond Semp. globiferum 
nauwer aangetrokken kunnen worden bij de vormen van Semp. clusianum, als men

Jovisbarba 
sobolifera 
(Sims) Opiz

beide soorten niet gelijk wil samenvatten. De hierbij te plaatsen soorten worden 
in het overzicht genoemd.

Een andere, in de Alpen eveneens sterk verspreide groep kan opgesteld worden 
voor Sempervivum montanum. Tot deze vormengroep behoort in de eerste plaats 
de westelijke groep rond Sempervivum montanum zelf, waarbij Wettstein reeds een 
aantal subspecies plaatste, verder echter ook de roodbruine soorten uit Spanje, zoals 
Sempervivum cantabricum en Semp. guiseppii en de alpine Semp. dolomiticum.
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Tot deze groep mag echter ook Sempervivum grandiflorum gerekend worden, waar
van de bloem, afgezien van de kleur — hier geel — sterkt lijkt op een montanum- 
bloem en die zoals laatstgenoemde soort, ook door een soortgelijke krachtig krui
dige geur van de rozetten wordt getypeerd.

De tweede geelbloeiende soort in de Alpen, Sempervivum pittonii uit Stiermar
ken, vertoont in tegenstelling met Sempervivum grandiflorum reeds meerdere ken
merken, die wijzen in de richting van de subsektie Globifera. In deze oostelijke tak 
van de Montanagroep overwegen de vormen met gele bloemen. Rood of roodachtig 
bloeiende soorten komen weliswaar ook voor, zoals de enigszins afwijkende Semp. 
erythraeum uit de Balkan, en de beide overige Balkansoorten Semp. kosanini en 
Semp. macedonium, evenals Semp. ossitiense en Semp. pumilum uit de Kaukasus. 
Als typespecies voor deze tak kan Sempervivum globiferum (syn. Semp. ruthenicum) 
beschouwd worden.

De bloemen zijn bij deze en enige andere soorten, o.a. Semp. kindingeri, octo- 
podes en thompsonianum geel met rode strepen, ten dele ook nog met roodge-

Jovisbarba 
hirta (L.) Opiz 
var. neilreichii 
Hayek

vlekte bladeren. Bij de Globifera tak kunnen tenslotte nog de zuiver geel bloeiende 
soorten geplaatst worden, zoals Semp. ciliosum, die van Macedonië tot Griekenland 
verspreid is en Semp. leucanthum, welke door overgangen met Sempervivum cilio- 
sum schijnt verbonden te zijn.

Een gemeenschappelijk kenmerk typeert de totale sektie Glandulosa, namelijk 
de klierachtige beharing van de bladvlakken, zowel als speciaal het voorkomen van 
klierharen aan de randen van de rozetbladeren, waar ze alleenstaand of gemengd 
met enige andere, stijvere wimperharen, voorkomen.

Op het recht tot afscheiding van de zelfstandige soort Jovisbarba werd reeds 
gewezen. De beide sekties van dit geslacht zijn scherp van elkaar gescheiden: de 
sektie Heuffelia met alleen de soort Jovisbarba heuffelii laat een krachtige korte 
stam zien met meestal vorkachtige vertakking en bloemen, die meer buikvormig 
gezwollen zijn dan die van de sektie Hirtae. Laatstgenoemde sektie omvat vier soor
ten, van welke de meest westelijke Jovisbarba allionici uit de westelijke alpen vooral 
wordt getypeerd door de behaarde rozetten, terwijl de overige drie, elkaar nauw 
verwante soorten, volledig kale rozetten bezitten.

De verschillen zijn soms moeilijk te onderscheiden, daar de hier aangehaalde 
kenmerken voor het grootste deel binnen de specifieke variatiebreedte liggen. Voor 
hen geldt, wat Leypold reeds in 1854 meende te moeten constateren, dat de diagnose 
voor Sempervivum arenaria (als S. arenarium) bij Koch voor alle drie soorten 
Jovisbarba arenaria, Jovisbarba hirta en Jovisbarba sobolifera de juiste was.

Een overzicht volgens het voorgestelde systeem moge de indeling van de 
meeste tot nu toe bekende en erkende soorten aanschouwelijk maken.
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NATUURLIJKE INDELING VAN HET GESLACHT SEMPERVIVUM L.
(syn. Eusempervivum Koch 1837)

1. Sektie ARACHNOIDEA Lehm & Schnittsp. 1856
Semp. arachnoideum L. Pyreneën,

Alpen, Apenijnen en de Karpaten

2. Sektie CILIATA Lehm. & Schnittsp. 1856; Baker 1879
a) Subsektie TECTORAE Westelijke verbreiding van Spanje, Alpen tot het

Atlasgebergte
Roodbloeiend: Semp. atlanticum Ball, Atlasgebergte

Semp. andreanum Wale, Spanje 
Semp. nevadense Wale 
Semp. vicentei Pau 
Semp. tectorum L., West- en Midden- 

Europa tot Hongarije

Geelbloeiend : Semp. uiulfenii Hoppe, Alpen

b) Subsektie CLUSIANAE, Oostelijke verbreiding
Roodbloeiend: Semp. clusianum Tenore Appenijnen.

Balkan (syn. Semp. schlehanii 
Schott, inclusief Semp. banaticum 
Dom.; Semp. marmoreum Griseb.) 

Semp. borissovae Wale, Kaukasus 
Semp. caucasicum Rupr. & Boiss.

Geelbloeiend : Semp. armenum Boiss.
3. Sektie GLANDULOSA (Papillosae et Villosae Lehm. & Schnittsp. 1856; Pubes-

centiae Baker 1879)
a) Subsektie MONTANAE, Westelijke tak

Roodbloeiend; Semp. cantabricum Hub. & Siind.,
Spanje

Semp. guiseppii Wale 
Semp. dolomiticum Facch., Alpen 
Semp. montanum L., Pyreneën, Alpen 

en de Karpaten

Geelbloeiend : Semp. grandiflorum Haw.. Alpen
Semp. pittonii Schott, Nym. & Kotschy, 

Alpen

b) Subsektie GLOBIFERAE, Oostelijke tak
Roodbloeiend; Semp. erythraeum Velen., Balkan

Semp. kosaninii Praeg.
Semp. macedonicum Praeg.
Semp. altum Turrill, Kaukasus 
Semp. ingwersenii Wale 
Semp. ossetiense Wale 
Semp. pumilum M. v. Bieb.

Geelbloeiend : Semp. ciliosum Craig, Balkan
Semp. globiferum L.

(syn. Semp. ruthenicum Koch) 
Semp. kindingeri Adamov.
Semp. leucanthum Pane.
Semp. octopodes Turrill 
Semp. thompsonianum Wale
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Verslag van de Algemene Vergadering 
gehouden op 27 mei 1961

Dit jaar werd voor het eerst de Algemene Vergadering van Succulenta gelijktijdig 
met de Grasheuvelbijeenkomst gehouden. Aanwezig waren 38 leden. Afwezig met ken
nisgeving mevrouw J. Grullemans van Berghem.

Om half drie opent de voorzitter, de heer A. F. H. Buining, de vergadering en 
daar de secretaresse niet aanwezig kon zijn, leest hij de notulen van de vorige ver
gadering voor, die onveranderd werden goedgekeurd.

Bij de rekening en verantwoording komen geen nadere vragen en de vergadering 
gaat hiermede accoord.

Punt 3. Het verslag der werkzaamheden in 1959 en 1960, wordt zonder meer 
aangenomen.

Punt 5. Bestuursverkiezing. Hierbij worden de 7 aftredende H.B. leden de heren 
G. J. Mol, Amsterdam, 2e voorzitter; G. D. Duursma, Leeuwarden, alg. penningmeester; 
J. A. Janse, Bennebroek; C. Smulders, Eindhoven; S. K. Bravenboer, Vlaardingen-Rot- 
terdam; H. Rubingh, Soestdijk, Gooi- en Eemland en J. Bonefaas, den Haag, die 
zich allen herkiesbaar stelden, bij acclamatie herkozen.

Met punt 6, de begroting voor 1961, gaat de vergadering accoord.
Bij de behandeling van punt 7, contributie voor 1962, vindt de heer Rubingh, 

Gooi- en Eemland, het bedrag van ƒ 6.50 zeer laag. Hij wil voorstellen meer propa
ganda naar buiten te maken om belangstellenden aan te trekken. Met een contributie
verhoging van ƒ 1.— per jaar kan z.i. zeer veel gedaan worden.

De heer Buining zegt, dat deze kwestie een zaak voor het H.B. is en verzoekt de 
heer Rubingh dit onderwerp in de eerstvolgende H.B. vergadering te brengen.

De heer van Arkel, den Haag, vindt dat het voorstel van de heer Rubingh veel 
geld zal gaan kosten en dat contributieverhoging dan onvermijdelijk zal zijn.

De Voorzitter antwoordt hierop dat de algemene vergadering hierover zal moeten 
beslissen, maar zoals de zaken nu staan, is contributieverhoging niet geheel juist.

De heer Gramkow, Gooi- en Eemland, wil ook met het oog op de meerdere vrije 
tijd die men tegenwoordig heeft, belangstellenden naar onze vereniging trekken. Een 
contributieverhoging zou kunnen of anders zou elke afdeling een bedrag moeten stor
ten voor de propaganda.

De Voorzitter wil de plannen zien en pas daarna de financiën. De taak van Suc
culenta is niet alleen het verzamelen en verzorgen van planten, maar de vereniging 
heeft ook een sociale taak. Deze zaak wil hij toch verwijzen naar het hoofdbestuur.

De heer Schuster, Gooi- en Eemland zegt, als het hoofdbestuur dit voorstel toch 
gaat bespreken, laten de leden dan met ideeën komen.

De heer Bonefaas, den Haag, zegt, als wij plannen hebben, die goed zijn, is er 
geen bezwaar tegen contributieverhoging.

De heer Beijersbergen, den Haag, wijst er op, dat niemand uit Limburg en andere 
ver afgelegen afdelingen aanwezig is. Kunnen de kosten voor afvaardiging naar de 
Algemene Vergadering door de landelijke vereniging worden gedragen ?

De heer d e  Slegte, Rotterdam, vindt het practisch om eerst de plannen in het 
hoofdbestuur uit te werken en daarna in de afdelingen te brengen.

De heer Gramkow  vindt dat iedere afdeling moet zorgen voor de afvaardiging en 
niet het hoofdbestuur.

De Voorzitter zegt toe dat een en ander nader zal worden bekeken.
Punt 8. Benoeming van twee leden voor controle der rekening en verantwoording. 

De afdeling Rotterdam wordt verzocht dit op zich te nemen.
Punt 9. Plaats van de volgende Algemene Vergadering. Deze zal wederom op 

de Grasheuvel worden gehouden.
Punt 10. Ingekomen stukken en voorstellen. Allereerst komt voorstel 1 in be

handeling. Voorzitter vraagt of Gooi- en Eemland dit voorstel wil intrekken, daar een
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dergelijke bepaling het dagelijks bestuur te veel macht zou geven.
De heer Rubingh zegt dat Gooi- en Eemland het voorstel intrekt.
De heer t>an der Steeg, Eindhoven, zou de 2e voorzitter wat meer willen inscha

kelen.
Het tweede voorstel van Gooi- en Eemland betreffende vergoeding reis- en ver

blijfkosten voor de redacteur voor het bijwonen van de officiële vergaderingen van de 
vereniging was nu aan de orde.

De heer van der Steeg, Eindhoven, wil de leden van het dagelijks bestuur en de 
redacteur voor vergoeding in aanmerking laten komen.

Dr. van Beek, Zaandam, wil het meer algemeen zien, dus niet voor één persoon. 
Hij wil het voorstel aanhouden tot nadere uitwerking.

De Voorzitter acht het beter, dit voorstel in verband met de werkzaamheden van
de redacteur, aan te nemen.

De heer Mol, Amsterdam, zegt dat de redacteur geen lid is van het hoofdbestuur.
De heer van der Steeg  vindt, dat het hoofdbestuur ten alle tijde de redacteur 

zijn onkosten moet kunnen vergoeden.
De Voorzitter wijst er op dat de financiële consequenties altijd in de Algemene 

Vergadering gebracht moeten worden.
Hierna wordt voorstel 2 aangenomen. . , , .
Daarna komt een voorstel van de afdeling Rotterdam aan de orde in verband met 

het financieel verslag over het I.O.S. Congres in 1957.
Helaas moet de Voorzitter mededelen, dat de heer J. A. Janse, Bennebroek die 

de bescheiden onder zich heeft en de gegevens moet verstrekken tot op heden hier
over maar zeer weinig van zich heeft laten horen, maar dat van de zijde van het 
Hoofdbestuur nogmaals met klem bij hem zal worden aangedrongen de nodige ge
gevens te verstrekken om aan deze slepende zaak een einde te maken.

De heer d e  Slegte, Rotterdam, vindt dat het tenminste de hoogste tijd is; na vier 
jaren kan het toch wel eens afgewikkeld worden. Hij is over de traagheid van de heer 
Janse ten zeerste ontstemd.

Bij de ingekomen stukken en mededelingen is de benoeming van de heer Damsma 
te Zwijndrecht als vertegenwoordiger van de afdeling Dordrecht, in het hoofdbestuur.

Daarna komt een schrijven van de afdeling den Haag in bespreking in verband 
met het voorstellen van vijf ereleden.

Op de laatste H.B.-vergadering was besloten uit een vijftal door de afdeling den 
Haag genoemde leden, de heer C. Bommeljé door het Hoofdbestuur voor te stellen 
voor het ere-lidmaatschap van Succulenta. Voor de aanwijzing van de overige vier 
leden als erelid, zag men in het Hoofdbestuur geen aanleiding.

De Voorzitter geeft een toelichting over een telefonisch gesprek met de heer 
Bonefaas, den Haag, waarin deze de vraag stelde tot het voordragen van 5 ereleden. 
De Voorzitter heeft toen geantwoord dat er geen bezwaren zouden zijn, zonder er 
eigenlijk bij na te denken. Op een later tijdstip, op genoemde H.B.-vergadering te 
Wageningen, is deze kwestie uitvoerig besproken en voor vier leden atgewezen.

De heer Bommeljé, den Haag, vindt het niet prettig en weet niet of hij het ere
lidmaatschap nog kan aanvaarden.

De heer Bonefaas vraagt waarom het schrijven als mededeling in de vergadering 
komt. Het bestuur van de afdeling den Haag heeft er een voorstel van gemaakt en 
het vóór de sluitingsdatum ingezonden.

De Voorzitter zegt dat de brief niet als voorstel ter vergadering kan komen. Het 
probleem is, dat er een besluit van het Hoofdbestuur ligt.

De heer de Slegte concludeert dat men aan beide kanten onachtzaam is geweest. 
Men houde hiervoor artikel 6 van het reglement maar in de gaten.

Dr. Boom  is van oordeel, dat de afdeling den Haag deze zaak zelf moet regelen 
en deze vier mensen tot erelid van de afdeling den Haag benoemen.

De heer Bonefaas merkt op dat de H.B. vergadering in oktober I960 niet is door
gegaan en dit pas voorjaar 1961 is geworden. Zodoende heeft hij het telefonisch ver
zoek gedaan. Hij zegt verder: we kunnen niet meer terug. De pers was aanwezig op 
onze lustrumvergadering, waar ook het voordragen tot ere-leden werd bekend gemaakt. 
Het heeft in de couranten gestaan.
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De heer Mol, Amsterdam, wijst erop, evenals de heer de Slegte, dat er een arti
kel 6 van het Huishoudelijk Reglement is en een besluit van het Hoofdbestuur. Waar
om spreekt men van te voren met de mensen ?

De Voorzitter acht het ook de grootste fout dat de mensen van te voren zijn in
gelicht.

De heer Bonefaas zegt dat het afdelingsbestuur onbekend was met het Huishou
delijk Reglement.

De Voorzitter zegt hierna dat het Hoofdbestuur van oordeel is het ere-lidmaat- 
schap alleen bij zeer hoge uitzondering te moeten verlenen.

Uit het verslag van het Clichéfonds blijkt dat de medewerking van alle zijden goed 
is geweest, er zijn ook buitenlandse contacten gelegd. Ieder die zaden gaf, kreeg een 
aantal soorten naar keuze. Er zijn zeer vele zaden „geschoond” en verpakt. Vooral de 
familie Janssens en de familie van der Houven hebben zeer veel werk verzet. De heer 
van der Houven geeft een overzichtje, waaruit blijkt dat het totaal bezit van het 
Clichéfonds f 3.251,51 bedraagt.

De Voorzitter spreekt zijn dank uit aan diegenen, die tot het welslagen hebben 
bijgedragen.

De redacteur geeft hierna een kort verslagje betreffende ons maandblad. Dit is 
wel niet de gewoonte, want men kan het resultaat elke maand zien. Slechts een klein 
aantal leden gaven hun medewerking. Het ligt in het voornemen het maandblad een 
ander formaat te geven.

De heer Gramkow vraagt naar banden voor het maandblad.
De Voorzitter deelde mede dat dit reeds eerder overwogen is, maar afstuit op 

verschillende bezwaren en geringe belangstelling.
De heer de Slegte merkt op dat er steeds in toenemende mate in Vraag en Aanbod 

in het maandblad misbruik van deze rubriek wordt gemaakt. Het wordt door verschil
lende leden gebruikt om hun overtollige planten, zaailingen, etiketten enz. te koop 
aan te bieden, om er zodoende een handeltje van te maken. Wij moeten z.i. weigeren 
deze advertenties op te nemen. Als men ruilen wil, is dat in orde, maar verkoop moe
ten we niet toestaan. Wil men toch zijn planten te koop aanbieden, laat men dan een 
normale advertentie plaatsen en betalen.

Besloten werd dit soort aanbiedingen voortaan niet meer gratis te plaatsen.
De heer Davidson, den Haag, vraagt of het mogelijk is verschillende periodieken 

in de bibliotheek, welke nog ontbreken, aan te schaffen.
De Voorzitter zegt toe dat er bekeken zal worden wat nog ontbreekt en of in 

samenwerking met het Clichéfonds één en ander kan worden aangeschaft.
Hierna sluit de Voorzitter om half zes, met dank aan alle aanwezigen, de verga

dering.
S. K. BRAVENBOER.

Orostachys spinosus in bloei
De heer W. Schuur te Stadskanaal schrijft ons :

In het laatste nummer van Succulenta, no. 10, 1961, staat een artikel Orostachys 
spinosus (L.) Berger. De heer van Keppel schrijft, dat hij nog nooit een bloeiend 
exemplaar heeft gezien of vermeld heeft gevonden en verzocht mededelingen over een 
eventuele bloei.

Ik kwam in 1952 in het bezit van een plantje en dat bloeide in 1954 van 20 juli 
tot 1 september en een ander plantje in 1957 van 25 juni tot 10 augustus. Ze bloeiden 
geelachtig met een lange pluim uit het hart.

Mijn behandeling is zomers buiten bij de Sempervivums. ’s Winters in een oud 
aquarium buiten, afgedekt met een glasruit die altijd op „lucht” staat.

Wij zijn de heer Schuur die, naar ons bekend is, reeds jarenlang een goed en kun
dig liefhebber is, buitengewoon dankbaar voor zijn belangrijke mededeling.
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Lezers schrijven ons over....
De heer W. Sterk, Helmond, schrijft ons :
De taak van redacteur lijkt mij een dikwijls vrij ondankbare. Als alles in orde 

is laat geen enkele lezer iets horen, maar is er iets aan te merken, is er wel iemand 
die het laat weten. Daarom heb ik even getwijfeld of ik wel zou schrijven. Omdat we 
echter ons blad graag zo perfect mogelijk hebben, ben ik zo vrij enkele dingen op te 
merken naar aanleiding van het laatste nummer. Het „Een stekelig geval” lijkt mij zo
wel van stijl als van inhoud beter thuis in een bedrijfsblad dan in „Succulenta” . Ver
moedelijk is het opgenomen vanwege de afbeeldingen. Nu ben ik als botanicus van 
oordeel dat achter iedere naam, zeker als deze onder een afbeelding staat, de auteurs
naam vermeld moet worden. Bij de naam Mammillaria microthele is dit, evenals bij 
de andere afbeeldingen bij dit stuk, niet het geval. Helaas is deze naam door verschil
lende auteurs voor verschillende planten gebruikt. Aan het plaatje te zien lijkt mij hier 
bedoeld de Mammillaria microthele Martius, die meestal onder de meer bekende naam 
Mammillaria simplex Haw. voorkomt. De geldige naam voor deze soort is waarschijn
lijk Mammillaria mammillaris (Morison) Karsten. Mammillaria microthele Mühlenpf. 
de soort die deze naam mogelijk geldig draagt, is zeker een andere soort. Het verve
lende is, dat de meeste lezers door verkeerde namen in verwarring gebracht worden, 
omdat zij menen dat in een blad als „Succulenta” de namen zeker juist zullen zijn. Ik 
begrijp wel dat de redactie meestal zal aannemen dat de schrijver van een artikel zelf 
voor de goede benaming zal zorgen. Bij niet op dit punt voldoende op de hoogte zijnde 
schrijvers is enige controle misschien toch wel gewenst.

Met vriendelijke groeten, enz.
Mijn dank voor uw schrijven. Inderdaad is de taak van een redacteur verre van 

benijdenswaardig. Toch doen dergelijke opmerkingen mij goed. Het is altijd moeilijk om 
het de 1300 leden van Succulenta naar de zin te maken. Het zou trouwens een onmo
gelijkheid zijn. Als u nu weet dat van het genoemd aantal leden er maar twee of drie 
zijn die regelmatig hun pennevruchten in Succulenta plaatsen, dan kunt u begrijpen 
dat ik over deze geringe medewerking zou kunnen klagen. Het niet medewerken van 
hen, die in staat geacht mogen worden dit te kunnen doen, is een verkapte vorm van 
tegenwerken. Daarom is het de taak van de redacteur alsnog te trachten het blad 
zó te maken, dat én de liefhebber én ook de botanicus er iets van zijn gading kan vin
den. Niet de kwantiteit, maar de kwaliteit van de leden van Succulenta komt tot uit
drukking in haar orgaan.

Het zal voor de doorsnee-liefhebber wel niet „stotend”  geweest zijn om „het steke
lig geval”  te lezen. De afgebeelde planten zijn kweekproducten van genoemde liefheb
ber die daarnaast een buitengewoon goed fotograaf is. De foto’s bewijzen dat. Boven
dien vind ik het belangrijk dat ook buiten de kring van Succulenta aandacht wordt ge
schonken aan onze liefhebberij. U schrijft dat het beter niet geplaatst had kunnen wor
den. Ik vraag mij af : waarom niet ? Inderdaad, voor u, als botanicus, was het waar
deloos, maar voor de liefhebber en fotograaf niet. Beiden konden er vermoedelijk wel 
het een en ander van opsteken.

Dat er bij de afbeelding Mam. microthele de auteursnaam niet vermeld stond is 
voor de meeste liefhebbers niet zo belangrijk. Bovendien zijn het van begin af aan 
de botanici en auteurs geweest die in de succulentenwereld hun best hebben gedaan 
en nog doen om in de nomenclatuur een chaotische toestand te scheppen, zodat men 
zich menigmaal afvraagt, wat is goed en wat is niet goed. Telkens weer worden er 
geslachten tot in den treure onderverdeeld in andere. W eet u waar het einde is ?

Bovendien is het vrij moeilijk om een afgebeelde plant op naam en auteursnaam 
te brengen. Om daarover een juist oordeel te vellen zou men een gehele populatie —  
zeker 20 tot 30 planten — moeten zien om aan de hand daarvan zich een juist beeld 
te kunnen vormen, wat nu precies Mammillaria microthele is. En dat is heel moeilijk. 
Op één plant kan men heus niet afgaan, dat heeft reeds meer verwarring gesticht.

Intussen neem ik uw regels gaarne ter harte. v.d.V.
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Het vakblad voor de Bloemisterij
Ter gelegenheid van het 50-jarig be

staan van de vereniging „De Nederlandse 
Bloemisterij” kwam het Vakblad met een 
keurig verzorgd jubileumnummer uit.

De omslag, versierd met een prachtige 
afbeelding van een bloemstuk, is waarlijk 
een juweeltje.

Dr. A. J. Verhage, voorzitter van de 
„Nederlandse Bloemisterij” schreef een 
zeer lezenswaardig artikel „Bij ons vijftig 
jarig jubileum”, waarin hij het vele en 
vaak zeer moeizame werk dat in deze pe
riode door de diverse besturen is verricht 
om datgene te bereiken wat thans bereikt 
is, memoreerde. Daarom was 18 okt. 1911 
de mooiste dag van de Nederlandse Bloe
misterij, omdat op die datum de fundering 
werd gelegd waarop verder gebouwd kon 
worden nl. een krachtige Bloemisterij 
Vereniging.

De heer T. Kralt, voorzitter kring Bloe
menveilingen zegt o.m.: „velen hebben in

de loop der jaren op het werk der samen
werkende kringen hun stempel gedrukt. 
Het noemen van namen komt mij onge
wenst voor. Ik zou de fout maken velen 
te vergeten. Zij allen hebben hun werk 
pro Deo gedaan, dikwijls door een offer te 
brengen aan hun eigen bedrijf. Schrijver 
zegt niet te veel als hij vertelt dat velen 
„de koude van de nacht en de hitte van 
de dag hebben meegemaakt, vaak onder 
moeilijke omstandigheden en aanvankelijk 
met weinig resultaat”.

Belangrijk zijn ook de artikelen van dr. 
G. de Bakker, directeur van de Tuinbouw; 
van prof. dr. J. H. van Stuyvenberg over 
de „Conjunctuur en overheidsbeleid in de 
Nederlandse bloementeelt”. Bovendien 
hebben vele prominente figuren uit de 
bloemisterij hun aspecten van vroeger en 
nu uitvoerig toegelicht, geïllustreerd met 
duidelijke foto’s. Wij geloven dat dit 
jubileumnummer met aandacht gelezen 
zal worden.

NOVEMBER. — In de meeste geval
len hebben we in t begin van de maand 
nog niet te kampen met strenge koude. 
Dat ziet er gewoonlijk aan het einde van 
deze maand wel eens anders uit, wanneer 
de thermometer een dalende tendens 
vertoont, welke het verwarmen van de 
kas noodzakelijk maakt. Daalt de tempe
ratuur des nachts rond het vriespunt, dan 
mag dat voor u geen aanleiding zijn om 
eens lekker te gaan stoken. U zult erva
ren dat na een vriesnacht, meestal een 
zonnige dag komt, de temperatuur loopt 
dan weer behoorlijk op. Laat u dan niet 
verleiden uw cactussen toch nog n beetje 
water te geven, want, hoe goed ook be
doeld, het brengst absoluut verliezen met 
zich mede.

De planten welke in een onverwarmd 
vertrek staan voor een venster, kunt u rus
tig laten staan. Voor de nacht zorgen een 
paar dikke couranten, tussen venster en

planten geplaatst, er wel voor dat er niets 
gebeuren kan.

Planten die gedurende de wintermaan
den buiten blijven zoals Sempervivums 
geven we een droog plaatsje, of wel we 
dekken ze goed af, want veel nattigheid 
kunnen Sempervivums in de winter niet 
verdragen. Zo mogelijk beschermen door 
een glasruit er over te leggen, of in de 
broeibak plaatsen maar dan veel luchten.

Alle planten regelmatig inspecteren op 
kleine slakjes enz. die zich meestal onder 
de pot bevinden.

BEKROONDE KWEKERS
Op de bloemen- en plantenkeuring te 

Naaldwijk werd aan de heer Bouwman 
een gouden medaille met lof van de jury 
toegekend voor zijn inz. cactussen. De 
kleine gouden medaille kreeg H. B. Dis- 
selkoen en de zilveren J. van Eendenburg.

Bestuursmededelingen
LIDMAATSCHAP — Leden van Succulenta, die hun lidmaatschap voor 1962 niet 

wensen te verlengen, worden er aan herinnerd, dat het lidmaatschap moet worden 
opgezegd vóór 1 D ECEM BER 1961, schriftelijk aan het secretariaat, Hereweg 19, 
Lisse, of aan het bestuur van de afdeling waartoe zij behoren.

VRAAG- EN AANBOD. — De leden van Succulenta worden attent gemaakt op 
het besluit van de j.1. gehouden Algemene Vergadering, dat in deze rubriek geen 
planten meer te koop mogen worden aangeboden. Wil men planten verkopen of te 
koop vragen, dan kan dit geschieden door middel van een advertentie.

Secretaresse Succulenta.
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Flinke sortering Import - Export

Cactussen en andere Vetplanten
bij W. J. van Kempen

Driehuizerweg 327, Brakkestein, Nijmegen, Tel. 23377, Giro 547230

UIT DE AFDELINGEN
AMSTERDAM

Op 29 september kwam kring Amster
dam bijeen om te luisteren naar een cau
serie van de heer G. van der Steeg uit 
Eindhoven over de invloed van het licht 
op de groei en de bloei van planten.

Op zeer onderhoudende wijze vertelde 
spr. een en ander van de proeven, die in 
een laboratorium in het zuiden van het 
land op dit gebied zijn genomen, terwijl 
hij ook iets mededeelde omtrent de be
reikte resultaten.

Zijn opwekking tot de luisteraars, om 
eens proeven in die richting te nemen, 
zal ongetwijfeld op sommige leden indruk 
hebben gemaakt.

Een warm applaus beloonde de heer 
van der Steeg voor zijn causerie.

Voorts kan worden medegedeeld, dat 
in de maand november en daarna de ver
gaderingen niet meer zullen worden ge
houden in het lokaal Geuzenstraat 7, doch 
in het wijklokaal, Van der Veldestraat.

De Van der Veldestraat is gelegen nabij 
het Stedelijk Museum.

In de bijeenkomst, te houden op 16 
november, zullen een aantal dia’s worden 
vertoond.

Het Bestuur rekent op een grote op
komst 1

ARNHEM EN OMSTREKEN
Op 19 oktober j.1. hadden we een goede 

kring bijeenkomst. Met genoegen hebben 
we gekeken naar de fraaie dia’s van de 
heren Ruysch, Sevenster, Simonis en 
Verschragen. Deze avond is ons zo goed 
bevallen, dat we van onze volgende bij
eenkomst (donderdag 23 november 1961 
te 8 uur ten huize van mej. Knoef, Me- 
genstraat 37, Arnhem) wederom een dia- 
avond zullen maken. Dan kunnen we kij
ken naar de verzameling van de heer De 
Nooy.

Ten slotte deel ik alvast mede, dat op 
14 december a.s. de heer Verschragen zal 
spreken over „D e  scheikundige samenstel
ling van de voedingsbodem voor cac
tussen” .

Noteer vast deze data -
J. SCHUT — Bronbeeklaan 55 

Tel. 33790 — Arnhem.

GOOI- EN EEMLAND
De Afdeling hield op 3 October een 

openbare vergadering, waarbij de Voorzit
ter van de afdeling ’s-Gravenhage, de heer 
Bonefaas, als spreker fungeerde. De op
komst voor deze bijeenkomst overtrof de 
verwachtingen en wel dusdanig, dat kort 
voor het begin der lezing naar een groter 
lokaal in hetzelfde gebouw verhuisd moest 
worden. Met een interessante uiteenzet
ting van de levensvoorwaarden van de 
cactussen en een grote serie prachtige 
dia’s wist de heer Bonefaas zijn toehoor
ders volledig te boeien, terwijl de talrijke 
gasten ook mooie planten in natura kon
den bewonderen, die de leden voor deze 
gelegenheid ter beschikking hadden ge
steld.

W. H. SCHUSTER, secretaris,
Pieter de Hooghlaan 2 - Loosdrecht.

HAARLEM EN OMSTREKEN
De vergadering van 12 oktober werd 

geopend door de heer Baks om 8.15 uur. 
Na het voorlezen en goedkeuren der no
tulen viel de heer Baks meteen met de 
deur in huis en stelde het belangrijkste 
punt van deze avond, naamsverandering, 
aan de orde. Dit punt was ook al voor
gelegd aan het Hoofdbestuur, dat hier
in geen enkel bezwaar zag. Na veel wik
ken en wegen werd besloten om de naam 
afd. Haarlem en Omstreken te wijzigen 
in „Kennemerland” . Dit laatste vooral, 
omdat veel leden van de afd. Haarlem

WIJ SPECIALISEREN IN

Vetplanten van de Afrikaanse Veld
Vraagt prijslijst voor particuliere verzamelingen.

SUCCULENTA NURSERIES ( B E R N A R D  C A R P )
„Sulva", Military Road, Hout Bay, Cape Province South Africa.



import
export Gactussen en andere Succulenten

telefoon 33 25 56 
postrekening 17 24 46

F. Jansen Leyweg 24
's-Gravenhage

uit IJmuiden komen, en men het vol
gende seizoen toch de maandelijks verga
deringen om en om gaat houden, de ene 
keer in Haarlem, de volgende maal in 
IJmuiden.

Ook het volgende punt, om het vol
gende jaar weer een afdelingsblad (1 maal 
in de drie maanden) te laten verschijnen, 
werd door de aanwezigen aangenomen.

In de pauze werd de verloting gehou
den, welke ook nu weer prachtig verliep 
en waarbij vele leden zich weer eigenaar 
konden noemen van nieuwe aanwinsten.

De heer Baks vertelde verder dat op 9 
november, in de bovenzaal van Café „de 
Witte Zwaan” , Kinderhuisvest 51, hoek 
Zijlstraat onze landelijke voorzitter, de 
heer A. F. H. Burning een lezing, toege
licht met dia’s, zal houden voor de afd. 
Haarlem. Aanvang 8 uur, toegang geheel 
gratis.

In de maand december zal een gezel
lige avond gehouden worden op donder
dag 7 december. Op deze avond zal er 
ook een grote verloting gehouden worden. 

M. J. VAN DOESBURG, secretaris, 
Warmonderstraat 4, Velsen-Noord, 

post Beverwijk.

AFD. NOORD-LIMBURG

Onze vergadering vond plaats op 18 
October jl. Ondanks het slechte weer was 
de opkomst toch bevredigend te noemen. 
De voorzitter bracht de groeten over van 
mevr. Spee, die om gezondheidsredenen 
nog steeds niet aanwezig kon zijn.

Besloten werd in het voorjaar een ex
cursie te maken naar een van de kwekers 
in Nederland en een spreker uit te nodi
gen voor het houden van een lezing.

Op de volgende vergadering, die gehou
den zal worden op 13 november a.s. zal 
een discussie worden gehouden over het 
geslacht Mammillaria.

Onze voorzitter hield nog een interes

sante lezing over de indeling der cactus
sen en hun overwintering.

B. J. BROERSE, secretaris,
Burg. Petersstraat 7 - Blerick.

AFD. ROTTERDAM
Zaterdag 14 oktober waren wij zo ge

lukkig als spreker de heer C. Bommeljé 
uit Den Haag in ons midden te hebben. 
Hij hield een boeiende voordracht waarin 
de vetplanten een grote plaats innamen. 
Deze lezing werd gevolgd door de verto
ning van een serie zeer mooie kleuren
dia’s. Een hartelijk dankwoord en een 
flink applaus was dan ook stellig op zijn 
plaats.

Onze eerstvolgende bijeenkomst zal 
plaats vinden op zaterdag 11 november 
in een lokaal van de Vrije Evangelische 
Kerk, Jan van Loonslaan 6. Als spreker 
verwachten we dan de heer Noltée uit 
Dordrecht.

J. L. DE SLEGTE, secretaris
Schiebroeksesingel 31 - Rotterdam-12

ZAANSTREEK
Vrijdag 20 oktober werd de eerste ver

gadering in ons nieuwe home, een kantine 
van Verkade’s fabrieken te Zaandam ge
houden. Deze bijeenkomst stond in het te
ken van de zaaiwedstrijd. Verschillende 
leden hadden hun zaailingen meegebracht, 
welke door een jury van twee personen 
gekeurd werden. De uitslag luidde als 
volgt: le  prijs mevr. G. Kramer, 2e prijs 
mej. A. Tuyn.

De volgende vergadering zal gehouden 
worden op vrijdag 17 november, terwijl 
er zaterdagmiddag 18 november om 3 uur 
gelegenheid bestaat de nieuwe kas van 
mevrouw Takken, Heijermanstraat 34, 
Zaandam te bezichtigen.

Mej. A. TUYN, secretaresse,
Dennestraat 35, Zaandam.

V E T P L A N T E N  H. m DOIKELMR
CACTUSKWEKERIJ -  WERKENDAM -  TELEFOON 430

Meer dan 1200 soorten Cactussen en andere vetplanten
(Zondags gesloten). Vraagt onze sortimentslijst.


